



Double Degree

Masterstudiengänge

Master's Programs

Die mit den Partnerfakultäten gemeinsam durchgeführten Masterstudiengänge bieten den Studierenden die Möglichkeit, ihre Kenntnisse der schweizerischen Rechtsordnung, der Rechtsordnung des Landes der jeweiligen Partnerfakultät und des internationalen Rechts zu erweitern und zu vertiefen.

The Double Degree Master's programs jointly offered in collaboration with the partner faculties provide students with the opportunity to expand and deepen their knowledge of the Swiss legal system, the legal system of the country of the respective partner faculty and international law.



Hong Kong Skyline
Hong Kong skyline

King's College London
King's College London



ECTS Credits

120 ECTS

Davon werden 60 ECTS Credits an der Rechtswissenschaftlichen Fakultät der Universität Zürich (RWF UZH) absolviert.

Studienabschluss

Master of Law UZH sowie der entsprechende Grad der Partnerfakultät.

Sprache

Das Studienprogramm an der RWF UZH kann in deutscher oder englischer Sprache absolviert werden. Die Unterrichtssprache der Partnerfakultät hängt vom jeweiligen Kooperationspartner ab.

Zulassungsvoraussetzungen

- Bachelor of Law oder gleichwertiger Abschluss einer schweizerischen Universität
- Bachelor of Law einer ausländischen Universität (Auflagen möglich)

Informationen zum Sprachnachweis sind verfügbar unter: www.uzh.ch

Die Double Degree Masterstudiengänge verfügen über eine beschränkte Platzzahl. Es gelten neben den von der RWF UZH festgelegten Mindestanforderungen zusätzlich die programmspezifische Zulassungsvoraussetzungen der jeweiligen Partnerfakultäten.

Bewerbung und Studiengebühren

Die Bewerbung und Immatrikulation an der UZH erfolgen online. Die Bewerbungsgebühr beträgt CHF 100. Zusätzlich muss dem Studiendekanat der RWF UZH ein Bewerbungsdossier für einen Double Degree Masterstudienplatz eingereicht werden. Weitere Informationen zum Bewerbungsablauf an der RWF UZH sind verfügbar unter: www.ius.uzh.ch/de/studies/master/double-degree/outgoings.html

ECTS Credits

120 ECTS

60 ECTS credits are completed at the Faculty of Law of the University of Zurich (RWF UZH).

Degree

Master of Law UZH as well as the corresponding degree of the partner faculty.

Language

The study program at RWF UZH can be completed in either German or English. The language of instruction at the partner faculty depends on the respective cooperation partner.

Admission Requirements

- Bachelor of Law or equivalent degree from a Swiss university
- Bachelor of Law from a foreign university (additional admission requirements may apply)

Information on the language requirements is available at: www.uzh.ch

The number of study places within the various Double Degree Master's degree programs are limited. In addition to the minimum requirements set by RWF UZH, the program-specific admission requirements of the respective partner faculties also apply.

Application and Tuition Fees

Application and enrollment at UZH are completed online. The application fee is CHF 100.

In addition, an application for a study place within the Double Degree Master's program has to be submitted to the Office of Student Affairs of RWF UZH. Further information on the application process at RWF UZH is available at: www.ius.uzh.ch/en/studies/master/double-degree/outgoings.html



Bunte Altstadt in Amsterdam
Colorful old town of Amsterdam

Die Studiengebühren betragen CHF 774 pro Semester (inkl. obligatorische Semesterbeiträge).

Bildungsausländer/innen ohne Vorbildungsausweis aus der Schweiz zahlen zusätzlich CHF 100 pro Semester.

Weitere Informationen sind verfügbar unter: www.uzh.ch

Die Studiengebühren an der Partnerfakultät richten sich nach der jeweiligen Vereinbarung der RWF UZH mit der Partnerfakultät. Mehr Informationen dazu befinden sich in der Beschreibung zum jeweiligen Double Degree Studiengang.

Studienbeginn/Studiendauer

Der Studienbeginn ist nur im Herbstsemester möglich. Das Double Degree Masterstudium beginnt grundsätzlich an der Heimfakultät. Ein Double Degree Masterstudiengang dauert in der Regel vier Semester, wobei je zwei Semester an der RWF UZH und an der Partnerfakultät absolviert werden.

Die maximale Studienzeit beträgt fünf Jahre ab Beginn des Studiengangs.

Allgemeine Beschreibung

Die mit den Partnerfakultäten gemeinsam durchgeführten Masterstudiengänge bieten den Studierenden die Möglichkeit, ihre Kenntnisse der schweizerischen Rechtsordnung, der Rechtsordnung des Landes der jeweiligen Partnerfakultät und des internationalen Rechts zu erweitern und zu vertiefen.

Studienprogramme

Die folgenden Studienprogramme stehen zur Auswahl:

- Studienprogramm Rechtswissenschaft
- Studienprogramm International and Comparative Law

Tuition fees amount to CHF 774 per semester (including mandatory semester fees).

Foreign students pay an additional CHF 100 per semester.

More information is available at: www.uzh.ch

The tuition fees at the partner faculty depend on the respective agreement between RWF UZH and the partner faculty. More information is available in the description of the respective Double Degree program.

Start/Duration of Studies

The program starts in the fall semester only and principally begins at the home faculty. A Double Degree Master's program usually lasts four semesters, with two semesters each at RWF UZH and the partner faculty.

The maximum period of study is five years from the start of the program.

General Description

The Double Degree Master's degree programs jointly offered in collaboration with the partner faculties provide students with the opportunity to expand and deepen their knowledge of the Swiss legal system, the legal system of the country of the respective partner faculty and international law.

Study Programs

The following study programs are available:

- Study Program Rechtswissenschaft
- Study Program International and Comparative Law



Geishas beim Tee, Kyoto
Geishas drinking tea, Kyoto

Historische Altstadt von
Strassburg
Historical old town of
Strasbourg



Das Studienprogramm Rechtswissenschaft ist grundsätzlich deutschsprachig, wobei die Möglichkeit besteht, auch englische Module zu absolvieren. Im Studienprogramm International and Comparative Law werden ausschliesslich englischsprachige Lehrveranstaltungen und Leistungsnachweise angeboten.

Bitte beachten: Die Detailinformationen zu den Studienprogrammen basieren auf den von der Fakultätsversammlung beschlossenen Verordnungen, die Genehmigungsverfahren für die Studienordnung sind allerdings noch nicht abgeschlossen. Es kann nicht ausgeschlossen werden, dass es im weiteren Verlauf des Reformprozesses noch zu Anpassungen kommt.

Studienprogramm Rechtswissenschaft

Das Masterstudienprogramm Rechtswissenschaft baut auf das im Bachelor erworbene Wissen auf und ergänzt dieses. Es bietet den Studierenden Gestaltungsfreiheit und lässt eine Spezialisierung ebenso wie eine Vertiefung von rechtswissenschaftlichen Fachkompetenzen zu. Die Studierenden erhalten die Fähigkeit zum selbstständigen wissenschaftlichen und praktischen Arbeiten.

Im Studienprogramm Rechtswissenschaft müssen 6 ECTS Credits mit einem Modul aus dem Wahlpflichtbereich Grundlagen erlangt werden. 42 ECTS Credits werden mit Wahlmodulen belegt. Ausserdem ist eine Masterarbeit im Umfang von 12 ECTS Credits zu verfassen.

Pflichtmodule sind für alle Studierenden obligatorisch. Wahlpflichtmodule sind aus einer vorgegebenen Liste auszuwählen. Wahlmodule sind aus dem gesamten jeweiligen Masterangebot der RWF UZH frei wählbar.

Im Einzelnen müssen die Studierenden folgende Module absolvieren:

Pflichtmodul	Masterarbeit	12 ECTS
Wahlpflichtmodul	Grundlagen	6 ECTS
Fakultäre Wahlmodule		42 ECTS
Total		60 ECTS

The study program Rechtswissenschaft is offered mainly in German, with the possibility of completing modules in English. The study program International and Comparative Law is offered exclusively and entirely in English.

Please note: Details of the study programs are based on the regulations passed by the Faculty Assembly. The approval process for the study regulations however has not yet been finalized. Changes cannot be ruled out in the further course of the reform process.

Study Program Rechtswissenschaft

The study program Rechtswissenschaft builds on and complements the knowledge acquired in the Bachelor's degree. It offers students freedom of design and allows for specialization as well as a deepening of legal competences. Students acquire the skills to work independently in scientific and practical fields.

In the study program Rechtswissenschaft, 6 ECTS credits are completed with core elective common subjects modules. 42 ECTS credits are completed with elective law modules. In addition, a Master's thesis worth 12 ECTS credits must be written.

Compulsory modules are mandatory for all students. Core elective modules are selected from a predefined list. Elective law modules are freely selected from the entire range of Master modules offered at RWF UZH.

Specifically, students must complete the following modules:

Compulsory Module	Master's Thesis	12 ECTS
Core Elective Modules	Common Subjects	6 ECTS
Elective Law Modules		42 ECTS
Total		60 ECTS



Golden Gate Brücke in San Francisco
Golden Gate Bridge in San Francisco

Bibliothek der KU Leuven
Library at the KU Leuven



Studienprogramm International and Comparative Law

Das Studienprogramm International and Comparative Law dient der Vertiefung in verschiedenen Bereichen des internationalen und vergleichenden Rechts. Es bietet Studierenden die Möglichkeit, ihr Studium in englischer Sprache fortzusetzen und ihre Rechtskompetenzen im Hinblick auf ein internationales Arbeitsumfeld zu ergänzen.

Das Studienprogramm International and Comparative Law umfasst zwei Varianten. Studierende mit einem Bachelor of Law einer schweizerischen universitären Hochschule absolvieren Wahlpflichtmodule im Umfang von 36 ECTS Credits, Wahlmodule im Umfang von 12 ECTS Credits und das Pflichtmodul Masterarbeit im Umfang von 12 ECTS Credits.

Studierende mit einem Bachelor of Law einer ausländischen universitären Hochschule hingegen legen ein weiteres Pflichtmodul "Introduction to Swiss Law" ab, der Umfang der Wahlmodule reduziert sich entsprechend auf 6 ECTS Credits.

Pflichtmodule sind für alle Studierenden obligatorisch. Wahlpflichtmodule sind aus einer vorgegebenen Liste auszuwählen. Wahlmodule können aus dem gesamten englischsprachigen Angebot der RWF UZH auf Masterstufe gewählt werden.

Im Einzelnen müssen die Studierenden folgende Module absolvieren:

Übersicht Studienprogramm International and Comparative Law für Studierende mit Bachelor of Law einer schweizerischen universitären Hochschule

Pflichtmodul	Masterarbeit	12 ECTS
Wahlpflichtmodule	Grundlagen	6 ECTS
	International Law	18 ECTS
	Comparative Law	12 ECTS
Fakultäre Wahlmodule		12 ECTS
Total		60 ECTS

Study Program International and Comparative Law

The International and Comparative Law study program is designed to provide in-depth knowledge in various areas of international and comparative law. It offers students the opportunity to pursue their studies in English and to supplement their legal skills in view of a future career in an international work setting.

The study program International and Comparative Law consists of two variations. Students with a Bachelor of Law degree from a Swiss university complete core elective modules worth 36 ECTS credits, elective law modules worth 12 ECTS credits as well as the compulsory module Master's thesis worth 12 ECTS credits.

Students with a Bachelor of Law degree from a foreign university, on the other hand, complete the additional compulsory module "Introduction to Swiss Law", subsequently reducing the scope of the elective law modules by 6 ECTS credits.

Compulsory modules are mandatory for all students. Core elective modules are selected from a predefined list. Elective law modules are selected from the entire range of English-language modules offered at Master's level at RWF UZH.

Specifically, students must complete the following modules:

Overview of the study program International and Comparative Law for students with a Bachelor of Law degree from a Swiss university

Compulsory Module	Master's Thesis	12 ECTS
Core Elective Modules	Common Subjects	6 ECTS
	International Law	18 ECTS
	Comparative Law	12 ECTS
Elective Law Modules		12 ECTS
Total		60 ECTS

Die Hoge Brug Brücke in Maastricht
The Hoge Brug Bridge in Maastricht



Übersicht Studienprogramm International and Comparative Law für Studierende mit Bachelor of Law einer ausländischen universitären Hochschule

Pflichtmodule	Introduction to Swiss Law	6 ECTS
	Masterarbeit	12 ECTS
Wahlpflichtmodule	Grundlagen	6 ECTS
	International Law	18 ECTS
	Comparative Law	12 ECTS
Fakultäres Wahlmodul		6 ECTS
Total		60 ECTS

Kooperationspartner

Derzeit unterhält die RWF UZH Double Degree Abkommen mit folgenden Partnerfakultäten:

- The Dickson Poon School of Law, King's College London (Grossbritannien)
- Faculty of Law, Maastricht University (Niederlande)
- Faculty of Law, The University of Hong Kong (Volksrepublik China)
- Faculté de Droit, Économie, Gestion et Sciences Politiques et Sociales, Université de Strasbourg (Frankreich)
- Berkeley Law, University of California (U.S.A.)
- Faculty of Law, Katholieke Universiteit Leuven (Belgien)
- Graduate School of Law, Doshisha University (Japan)
- Faculty of Law, University of Amsterdam (Niederlande)
- Faculty of Law, University of Johannesburg (Südafrika)

Berufsperspektiven

Besonders hervorzuheben sind Betätigungsfelder in international ausgerichteten Anwaltskanzleien und Unternehmen sowie in internationalen Institutionen. Alle Double Degree Masterstudiengänge ebnet den Weg zur kantonalen Anwaltsprüfung. Die erfolgreiche Promotion im Anschluss an den Studiengang ermöglicht zudem eine akademische Karriere.

Overview of the study program International and Comparative Law for students with a Bachelor of Law degree from a foreign university

Compulsory Modules	Introduction to Swiss Law	6 ECTS
	Master's Thesis	12 ECTS
Core Elective Modules	Common Subjects	6 ECTS
	International Law	18 ECTS
	Comparative Law	12 ECTS
Elective Law Module		6 ECTS
Total		60 ECTS

Cooperation Partners

Currently RWF UZH maintains Double Degree Master's agreements with the following partner faculties:

- The Dickson Poon School of Law, King's College London (Great Britain)
- Faculty of Law, Maastricht University (The Netherlands)
- Faculty of Law, The University of Hong Kong (People's Republic of China)
- Faculté de Droit, Économie, Gestion et Sciences Politiques et Sociales, Université de Strasbourg (France)
- Berkeley Law, University of California (U.S.A.)
- Faculty of Law, Katholieke Universiteit Leuven (Belgium)
- Graduate School of Law, Doshisha University (Japan)
- Faculty of Law, University of Amsterdam (The Netherlands)
- Faculty of Law, University of Johannesburg (South Africa)

Career Prospects

Particularly noteworthy are fields of activity in internationally oriented law firms and companies as well as in international institutions. All Double Degree Master's programs pave the way to the cantonal bar examination. Successful completion of the doctoral program further enables graduates to pursue an academic career.